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Referat Uddannelsesudvalget for Ergotera-
peutuddannelsen  

 
Sted: 

Online via. Zoom 

 

 

 Mødedato: 

18. november 2020 

 Kl. 12.00  – 16.00 

 

Deltagere 

 

Maj Britt Middelhede Olsen (Ergoterapeutforeningen, Region 

Midt/Nord) 

Anne-Mette Kjær (Medarbejder Holstebro) 

Jeanette Lindholm (Dansk Selskab for Ergoterapifaglig Forskning) 

Finn Olesen (Institut for kommunikation og Kultur – informationsviden-

skab Aarhus Universitet) 

Yvonne Villadsen (KKR) 

Ulla Gottlieb Kirkegård (Region Midtjylland)  

Marianne Høllund (Uddannelsesleder Aarhus)  

Anne Lise Voss (Uddannelsesleder Holstebro)  

Karen Frederiksen (Uddannelsesdekan) 

Helle Kruuse-Andersen (Region Midtjylland) 

Marc Sampedro Pilegaard (Institut for Sundhedstjenesteforskning) 

Anita Majgård Mose (studerende) 

Mikkel Lyster Jensen (studerende) 

Hanne Grethe Nielsen (Medarbejder Aarhus) 

Ulla Madsen (Region Midtjylland) 

 

Afbud 

Mikkel Lyster Jensen 

Finn Olesen 

Ulla Madsen 

 

Dagsorden 

 

1. Velkommen og godkendelse af dagsorden (15 min) 
2. Fremlæggelse af relevante resultater fra fælles kvalitetsrapport 

(45 min) 

     3.   Nyheder om VIA (30 min) 

     4.   Nyt fra Ergoterapeutddannelserne (15 min) 

     5.   Rapport med centrale tal fra de to uddannelser (30 min) 

     6.   VIAs vision 2030 og den kommende strategiproces (30 min) 

     7.  Nyt fra de studerende (30 min) 

     8.  Planlægning af næste møde (15 min) 

9.  Evt. (15 min) 
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Punkt  1. Velkommen og godkendelse af dagsorden (15 min) 

Sagsansvarlig: 

Helle Kruse-Andersen 

  

 

Sagsfremstilling:  

Godkendelse af dagsorden og afklaring af punkter til eventuelt.    

 

Referat: 

Helle bød velkommen og dagsordenen blev godkendt. 

 

 

Punkt  2. Fremlæggelse af relevante resultater fra fælles kvalitetsrapport 
afleveret og vurderet i foråret 2020 (45 min) 

Sagsansvarlig: 

Marianne Høllund og Anne-Lise 

Voss 

  

Sagsfremstilling: 

VIA Ergoterapeutuddannelsen har i foråret udarbejdet fælles Kvalitetsrapport for de to udbud. 

Rapporten er bedømt I VIA af et udpeget bedømmelsespanel. 

Marianne og Anne-Lise giver et overblik over emner fra Kvalitetsrapporten, samt panelets kommentarer og 

anbefalinger. 

 

I efteråret 2020 skal alle uddannelser i VIA udarbejde en Strategisk udviklingsplan. 

Hensigten med den strategiske udviklingsplan er at dreje fokus i uddannelsernes kvalitetsarbejde hen mod 

en helhedsorienteret strategisk udvikling af uddannelsens kvalitet og relevans. 

Marianne og Anne-Lise orienterer om arbejdet med denne udviklingsplan på uddannelsen. 

 
Det indstilles, at uddannelsesudvalget tager orienteringen til efterretning og afklarer eventuelle spørgsmål 
 
Referat:  
Marianne og Anne Lise gennemgik relevante resultater fra kvalitetsrapporten 
Rapporten har primært fået positiv feedback fra panelet. 
Der er for begge udbud områder der løbende skal arbejdes med. 
For begge udbud er der fokus på at forebygge frafald og fastholde de studerende. 
Under punktet blev der spurgt ind til konceptet omkring kvalitetsagenterne, og hvordan erfaringer med det 
gode tiltage kan udbredes til andre uddannelsesenheder. 
Der planlægges evaluering heraf i såvel øst som vest. 
 
Anne Lise gennemgik planen for udarbejdelse af strategisk udviklingsplan. 
De emner som Marianne og Anne Lise umiddelbart planlægger at laver planer i forhold til er:  
FN`s verdensmål 
Innovation, kreativitet og entreprenørskab 
Teknologi og forskningsbaseret uddannelse 
1.udkast til planen skal afleveres d.30.11 og den endelige version skal være færdig til sommer 2021 
 
Uddannelsesudvalget blev spurgt til perspektiver ind på de valgt og evt. nye temaer. 
Maj Britt perspektiverede i forhold til privat praktiserende ergoterapeuter. Da mange borgere bliver sluppet 
for tidligt i det offentlige system, er der her et fokusområde, som Etf. har øje for. 
 
Jeanette fremhævede det fokus, der nu er globalt, på Sustainability in Occupational Therapy. 
Dette i forhold emnet vedr. FN`s verdensmål. 
 
Punktet vil blive braget op på næste Uddannelsesudvalgsmøde igen. 
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Bilag: 

Bilag 2.1. Panelets kommentarer og anbefalinger til Ergoterapeutuddannelsen 

Bilag 2.2. Ramme for strategisk udviklingsplan - grunduddannelser.docx 

 

 

Punkt  3. Nyheder om VIA (30 min) 

Sagsansvarlig: 
Karen Frederiksen 
 
Sagsfremstilling: 
Karen Frederiksen vil på mødet orientere om 
VIAs økonomiske situation og besparelser på 
uddannelsesområdet. 
 
Det indstilles, at uddannelsesudvalget tager ori-
enteringen til efterretning og afklarer eventuelle 
spørgsmål 
 
Referat: 
Karen redegjorde for VIAs økonomiske situa-
tion, som desværre er presset og har resulteret i 
en fyringssituation. 
Økonomien er presset af flere ting. Dels bonner 
taxameterreformen nu fuldt ud. Her er Ergotera-
peutuddannelsen en af de uddannelser, der har 
fået reduceret beløbet betragteligt. 
Derudover har der været nedgang i STÅ på ud-
dannelserne. 
Centralt I VIA er det desuden besluttet, at likvidi-
teten skal øges fra 10 millioner til 17 millioner, 
og der har været centrale puljer, som VIA ikke 
længere modtager. 
EVU har haft en stor nedgang i aktiviteter på 
grund af Corona. 
 
Besparelserne betyder konkret at Ergoterapeut-
uddannelsen i Aarhus har varslet to undervise-
res afsked  
På Ergoterapeutuddannelsen i Holstebro er der 
undgået fyringer. To undervisere er gået ned i 
tid, og en timelærer får ikke fornyet kontrakt. 
Derudover er der på de to udbud skåret rigtig 
meget i udvikling, kompetenceudvikling og drift 
generelt. 
 
 

  

 

Punkt  4. Nyt fra Ergoterapeutuddannelserne (15 min)  

Sagsansvarlig: 

Marianne Høllund og Anne Lise Voss 

 

  

Sagsfremstilling:  

På mødet vil uddannelseslederne give en status ift. hvad der sker på uddannelsen 
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Marianne fortæller at det der fylder lige nu er de varslede afskedigelser. Dette påvirker alle på uddannelsen. 

Derudover har vi det sidste halve år været optaget af at drive uddannelsen under corona 

Marianne fortæller desuden om et spændende tiltag i form af en mentorordning, som er igangsat på initiativ 

af de studerende i DSR.(bilag herom sendes ud sammen med referatet) 

 

Anne-Lise informerer om, at der i Holstebro generelt bruges rigtig mange ressourcer på optagelse. 

Både i forhold til før optag – for at sikre, det er de ”rigtige” studerende, der kommer ind, og ligeledes under-

vejs i de studerendes uddannelsesforløb – for at sikre trivsel og forebygge frafald. 

Derudover har uddannelsen løbende efteroptag hen over efteråret, da februar holdet ikke fyldes op med de 

ansøgere, der har søgt til sommer. 

Corona tiden har ligeledes påvirket alt i forhold til at drive uddannelse i Holstebro. Og der er stadig udfordrin-

ger, der skal løses dagligt i den henseende. 

Underviserne i Holstebro har lige haft to temadage, hvor der blev arbejdet i dybden med ergoterapi i uddan-

nelsen. Det var rigtig godt og opløftende i en udfordrende tid, hvor besparelser og corona fylder det hele. 

 

 

Punkt  5. Rapport med centrale tal fra de to uddannelser (30 min)  

Sagsansvarlig: 

Marianne Høllund og Anne Lise Voss 

 

  

Sagsfremstilling: 

 

Der er udarbejdet en rapport med nøgletal for Ergoterapeutuddannelsen. Rapporten vil blive fremlagt på mø-

det. Den indeholder følgende:  

 
1. 1 – prioritetsansøgere: Antal, køn, adgangsgrundlag, statsborgerskab 
2. Optagne: Antal og køn 
3. Frafaldsprocent efter 1. år: I alt og køn 
4. Dimittender: Antal og køn 
5. Dimittendbeskæftigelse: Antal og køn 

 

Det indstilles, at uddannelsesudvalget drøfter rapportens indhold og afklarer eventuelle spørgsmål. 

 

Referat: 

Marianne og Anne Lise gennemgik statistik fra Ergoterapeutuddannelsen 

Disse tal vil blive sendt ud sammen med referatet. 

Der blev spurgt ind til statistik i forhold til alder samt hvor dimittender konkret får beskæftigelse efter endt ud-

dannelse. 

 

Karen bad om input i forhold til brugbarheden af denne type statistik 

Der var positiv respons fra medlemmerne af uddannelsesudvalget, som oplevede statistikkerne som meget 

brugbare og overskuelige. 

 

 

PAUSE FRA KL. 14.15 - 14.30 
 

 

 

Punkt  6. VIAs vision 2030 og den kommende strategiproces (30 min) 
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Sagsansvarlig: 

Karen Frederiksen 

 

  

Sagsfremstilling: 

Fra 2021 skal VIA have en ny vision. Medarbejderne, ledelsen og de studerende er henover foråret blevet 

involveret i visions- og strategiarbejdet i VIA. Dette arbejde har mundet ud i Vision 2030, som består af tre 

udsagn som små overskrifter og en kort brødtekst.  

 

Ordlyden er som følger: 

”Tag ansvar. Flyt grænser. Lær sammen. Vi tager ansvar for samfundet og for at skabe en bæredygtig frem-

tid sammen med vores omverden. Vi står solidt på vores faglige fundament og flytter grænserne for, hvordan 

vi udvikler, deler og anvender viden. Og vi fejler, lærer og lykkes sammen. Fordi det er i ambitiøse lærende 

fællesskaber, vi sætter det stærkeste aftryk.” 

 

Der planlægges med en strategiproces i begyndelsen af det nye år. Uddannelsesudvalget orienteres derom 

 

Det indstilles, at uddannelsesudvalget afklarer eventuelle spørgsmål til Vision 2030 og den kommende stra-

tegiproces. 

 

Referat: 

Karen gennemgik vision 2030. 

Medlemmerne af udvalget var meget positive i forhold til formuleringerne af visionerne, og dem der havde 

været med i processen kunne genkende drøftelser i den konkrete udformning 

Bilag med visionen sendes ud sammen med referatet. 

 

Punkt  7. Nyt fra de studerende (30 min) 

Sagsansvarlig: 

De studerende 

 

  

Sagsfremstilling: 

På mødet vil de studerende give en status fra de to Uddannelsesudbud. 

 

Referat: 

Anita fortalte om arbejdet i DSR i Holstebro. Der er tre repræsentanter i DSR fra hvert hold. Det har på det 

seneste været lidt svært at få repræsenteret alle hold, så der er fokus på rekruttering. 

DSR arbejder desuden meget med det at tage ansvar – og dermed skabe ansvarlige studerende.  

Det er vigtigt, at de studerende er med til at tage ansvar for undervisningssituationen i denne corona tid. 

Medlemmerne af udvalget roste de studerende i at det, på trods af corona, har været muligt at ”holde liv i” 

DSR. 

 

  

 

Punkt  8. Planlægning af næste møde (15 min) 

Sagsansvarlig:  

Helle Kruse-Andersen 

 

  

Sagsfremstilling: 

Formanden og de to uddannelsesledere foreslår d.10. marts i Aarhus. 

Der ønskes endvidere at en del af mødet har fokus på Forskning. Dette var planlagt til dette møde, men blev 

udsat på grund af omlægning af mødet til et online møde. 

Se notat i bilag vedr. temadagen. 
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Referat: 

Der var opbakning til det udsendte udkast til dagsorden, og mange udtrykte, at de glæder sig til det kom-

mende møde i uddannelsesudvalget. Karen sidder i VIA i en arbejdsgruppe, som arbejder med forskellige 

scenarier i forhold til brobygning mellem uddannelserne og forskningsområdet. Det blev foreslået, at Karen 

deltager i de næste uddannelsesudvalgsmøde, og evt. giver input fra hendes arbejdsgruppe. Karen vil gerne 

deltage. 

Det er nu besluttet, at dato for næste Uddannelsesudvalgsmøde er d.10. marts kl. 10-16. 

Mødet placeres i Aarhus.  

 

Bilag 8.1. Notat vedr. temadag om forskning. Uddannelsesudvalgsmøde. VIA. Ergoterapeutuddannel-

sen.docx 

 

Punkt  9. Evt. (15 min) 

Sagsansvarlig: 

Helle Kruse-Andersen 

  

Sagsfremstilling: 

Ingen punkter til eventuelt. 

  

 

 

 

 


